

السيرة الذاتية

أ.د. خديجة حسين سلمان

الجامعة المستنصرية – كلية التربية

Mobile: +9647710933236

Email: kbadejaslmm@gmail.com

ملخص تعريفي:

- كلمات مختصرة وليس فقرات مختصرة اضافة الى بعض الخبرات المهنية.

الشهادات الدراسية:

- شهادة الدكتوراه في علم النفس التربوي من كلية التربية / الجامعة المستنصرية في عام 2010
- شهادة الماجستير في علم النفس التربوي من كلية التربية/ الجامعة المستنصرية في عام 2005
- شهادة البكالوريوس في العلوم التربوية والنفسية في كلية التربية/ الجامعة المستنصرية للعام الدراسي 2001-2002.

الجوائز والتكريم الأكاديمي

- 1- شكر وتقدير من مركز الشارقة في دولة الامارات العربية للتدخل المبكر للمشاركة في مؤتمر التدخل المبكر (مكعبات ملونة) 2016.
- 2- شكر وتقدير من مكتب وزير الشباب\ وزارة الشباب العراقية\ للمشاركة بمؤتمر العمل التطوعي الاول 2016.
- 3- شكر وتقدير من عميد كلية التربية /الجامعة المستنصرية لإهداء نسخة من كتابي لمكتبة الكلية 2016.
- 4- شكر وتقدير من عميد كلية التربية ابن رشد\ للمشاركة بفعاليات المؤتمر الدولي الثالث 2015/
- 5- شكر وتقدير من عميد كلية التربية جامعة كربلاء \ للمشاركة بفعاليات مؤتمر كلية التربية للعلوم الانسانية 2015.
- 6- شكر وتقدير من وزارة العمل والشؤون الاجتماعية للمشاركة بفعاليات المؤتمر العلمي الأول للوزارة 2016.
- 7- شكر وتقدير من رئيس الجامعة المستنصرية للجهود المبذولة بالمشاركة بالتحضير للامتحانات التنافسية لطلبة الدراسات العليا\ 2014
- 8- شكر وتقدير من رئيس الجامعة المستنصرية\ للترقية الى مرتبة استاذ مساعد 2015
- 9- شكر وتقدير من عمادة كلية الآداب الجامعة المستنصرية في 2014 و 2016 للمشاركة في فعاليات ملتقى الطف السادس والثامن.
- 10- شكر من وزارة التربية عام (1994).

- 11- شكر وزير التعليم العالي والبحث العلمي (2011).
- 12- شكر رئيس الجامعة المستنصرية 2012 .
- 13- شكر عميد كلية التربية (2011)
- 14- شكر عميد كلية التربية (2012)
- 15- شكر عميد كلية التربية (2016)
- 16- شكر رئيس الجامعة المستنصرية 2016.
- 17- شكر عميد كلية التربية 2019
- 18- شكر وزير التعليم العالي 2020
- 19- شكر وزير التعليم العالي 2021
- 20- شكر وزير التعليم العالي 2022
- 21- شكر وزير التعليم العالي 2023

وغيرها الكثير من الشهادات التقديرية من جهات مختلفة للمشاركة بالمؤتمرات العلمية والمحلية .

الخبرة الأكاديمية والتدريس:
تدريسي منذ عام 2006

المقررات الدراسية التي تم تدريسها:

الدراسات الأولية	الدراسات العليا
علم نفس النمو سيكولوجية الاتصال علم الاجتماع التربوي علم النفس المعرفي علم النفس التربوي لاقسام غير الاختصاص علم نفس النمو لاقسام غير الاختصاص	نظريات التعلم علم نفس النمو

الانتساب المهني او الجمعيات:

المنشورات العلمية

البحوث المنشورة

- مستوى التفكير الناقد لدى طلبة الجامعة وعلاقته ببعض المتغيرات
- اساليب التعامل مع الضغوط النفسية بين طلبة الجامعة وطلبة المرحلة الاعدادية (دراسة مقارنة) 2009.
- التفاؤل والتشاؤم لدى طلبة الجامعة وطلبة المرحلة الاعدادية (دراسة مقارنة) 2011.
- القلق الوجودي وعلاقته بالاتزان الانفعالي لدى طلبة المرحلة الإعدادية 2012 .
- التكاسل الاجتماعي وعلاقته بحيوية الضمير لدى طلبة الجامعة.
- التلكؤ الأكاديمي وعلاقته بقلق التصور المعرفي لدى طلبة الجامعة.
- الاسناد الاجتماعي وعلاقته بالتوافق الزوجي لدى طالبات كلية التربية المتزوجات.

- التوجه الديني وعلاقته بالمناعة النفسية لدى طلبة الجامعة.
- استراتيجيات ما وراء المعرفة وعلاقتها بالكفاءة الذاتية المدركة لدى طلبة الجامعة.
- الحاجة الى المعرفة وعلاقتها بموقع الضبط لدى طلبة الجامعة
- فاعلية برنامج تعليمي للتدخل المبكر مستند إلى الصور التوضيحية في إكساب بعض المفاهيم للاطفال ذوي الاعاقة السمعية.
- اساليب التعامل مع الضغوط لدى طالبات كلية التربية المعنفات زواجيا وعلاقتها بالكفاءة الذاتية المدركة.
- الوعي بالابداع لدى طلبة المدارس الثانوية للمتميزين وقرانهم في المدارس العادية(دراسة مقارنة)
- مدى استعداد طلبة الجامعة المستنصرية للتطوع في أنشطة خدمة المجتمع
- التكيف الاكاديمي وعلاقته بحساسية العدالة لدى طلبة الجامعة
- التطرف في الاستجابة وعلاقته بالمرونة العقلية لدى طلبة كلية التربية
- الشخصية الحسودة وعلاقتها بالوعي العاطفي لدى طلبة الجامعة.
- الانهماك في التعلم وعلاقته بالفضول المعرفي لدى طلبة الجامعة.
- دور الجامعة في تنمية ثقافة العمل التطوعي. وغيرها الكثير من البحوث المقبولة للنشر
- **كتب مؤلفة : كتاب الميسر في علم نفس النمو 2016 والطبعة الثانية في 2019**
- **كتاب علم النفس التربوي**

تطوير المهارات:

- مقرر للدراسات الاولية في قسم العلوم التربوية والنفسية من 2019/1/28 الى 2020/12/7
- رئيس قسم العلوم التربوية والنفسية من 2020/12/7 لغاية 2023/3/12
- عضو في اللجان الامتحانية لعدة اعوام
- مشاركة بأكثر من 30 مؤتمر علمي منها دولية ومحلية.
- حاصلة على الشهادة الدولية الكندية والجامعة الدولية للدراسات البرلمانية والبرلمان العربي لخبراء التدريب.
- مشاركة بدورة إعداد المدربين TOT المقامة في بغداد.
- عضو مركز التنمية للدراسات والتدريب.

C.V

Prof. Khadija Hussein Salman
Al-Mustansiriya University - College of Education
Mobile: +9647710933236
Email: khadejaslmm@gmail.com

Introductory summary:

Brief words, not brief paragraphs, in addition to some professional experience

Academic certificates:

- Doctorate degree in educational psychology from the College of Education / Al-Mustansiriya University in 2010
- Master's degree in educational psychology from the College of Education/Al-Mustansiriya University in 2005
- Bachelor's degree in educational and psychological sciences at the College of Education/Al-Mustansiriya University for the academic year 2001-2002.

Awards and academic honors

1. Thanks and appreciation from the Sharjah Center for Early Intervention in the United Arab Emirates for participating in the Early Intervention Conference (Colored Cubes) 2016.
2. Thanks and appreciation from the Office of the Minister of Youth / Iraqi Ministry of Youth / for participating in the First Volunteer Work Conference 2016.
3. Thanks and appreciation from the Dean of the College of Education / Al-Mustansiriya University for donating a copy of my book to the college library 2016.
4. Thanks and appreciation from the Dean of the College of Education, Ibn Rushd, for participating in the activities of the Third International Conference / 2015.
5. Thanks and appreciation from the Dean of the College of Education, University of Karbala / for participating in the activities of the College of Education for the Humanities Conference 2015.
6. Thanks and appreciation from the Ministry of Labor and Social Affairs for participating in the activities of the Ministry's First Scientific Conference 2016.
7. Thanks and appreciation from the President of Al-Mustansiriya University for the efforts made to participate in preparing for competitive exams for postgraduate students\2014
8. Thanks and appreciation from the President of Al-Mustansiriya University for promotion to the rank of Assistant Professor 2015
9. Thanks and appreciation from the Deanship of the College of Arts, Al-Mustansiriya University, in 2014 and 2016 for participating in the activities of the sixth and eighth grade forum.
- 10.Thanks from the Ministry of Education in 1994.
- 11.Thanks to the Minister of Higher Education and Scientific Research (2011).
- 12.Thanks from the President of Al-Mustansiriya University 2012.
- 13.Thanks from the Dean of the College of Education (2011)
- 14.Thank you from the Dean of the College of Education (2012)
- 15.Thanks from the Dean of the College of Education (2016)
- 16.Thanks from the President of Al-Mustansiriya University 2016.
- 17.Thanks from the Dean of the College of Education 2019
- 18.Thanks from the Minister of Higher Education 2020
- 19.Thanks from the Minister of Higher Education 2021
- 20.Thanks from the Minister of Higher Education 2022

21.Thanks from the Minister of Higher Education 2023

And many other certificates of appreciation from various parties for participating in scientific and local conferences.

Academic and teaching experience:

Teaching since 2006

Courses taught:

Preliminary studies	Graduate Studies
Developmental psychology Psychology of communication Educational sociology Cognitive psychology Educational psychology for non-major departments Developmental psychology for non-specialist departments	Learning theories Developmental psychology

Professional affiliation or associations:

Scientific publications

Published research

- The level of critical thinking among university students and its relationship to some variables
- Methods of dealing with psychological stress among university students and middle school students (comparative study) 2009.
- Optimism and pessimism among university students and middle school students (comparative study) 2011.
- Existential anxiety and its relationship to emotional balance among middle school students, 2012.
- Social laziness and its relationship to the liveliness of conscience among university students.

Academic procrastination and its relationship to cognitive perception anxiety among university students.

- Social support and its relationship to marital compatibility among married female students of the College of Education.
- Religious orientation and its relationship to psychological immunity among university students.
- Metacognitive strategies and their relationship to perceived self-efficacy among university students.
- The need for knowledge and its relationship to the locus of control among university students
- The effectiveness of an early intervention educational program based on illustrative pictures in imparting some concepts to children with hearing disabilities.
- Methods of dealing with stress among female students of the College of Education who are subject to marital abuse and their relationship to perceived self-efficacy.
- Awareness of creativity among distinguished secondary school students and their peers in regular schools (a comparative study)
- The extent of willingness of Al-Mustansiriya University students to volunteer in community service activities
- Academic adjustment and its relationship to justice sensitivity among university students
- Extremism in response and its relationship to mental flexibility among students of the College of Education
- The envious personality and its relationship to emotional awareness among university students.

Engagement in learning and its relationship to cognitive curiosity among university students.

- The role of the university in developing the culture of volunteer work. And many other researches accepted for publication

- Authored books: Al-Mayassar's Book in Developmental Psychology 2016 and the second edition in 2019
- Educational psychology book.

Skills development:

- Department rapporteur for preliminary studies in the Department of Educational and Psychological Sciences from 1/28/2019 to 12/7/2020
- Head of the Department of Educational and Psychological Sciences from 12/7/2020 until 3/12/2023
- Member of examination committees for several years
- Participation in more than 30 scientific conferences, including international and local.
- She holds the Canadian International Certificate, the International University for Parliamentary Studies, and the Arab Parliament for training experts.
- Participation in the TOT training course held in Baghdad.
- Member of the Development Center for Studies and Training.